

International Committee for Colorado Beetle Control,

Nutrition Institute of Central America and Panama.

263 (IX). Report of the Council Committee on Non-Governmental Organizations

Resolutions of 18 and 22 July 1949

Resolutions of 18 July 1949

A

The Economic and Social Council

Takes note of the report of its Committee on Non-Governmental Organizations¹ and decides that the following organizations be placed in the category referred to in paragraph 1 (b) of part IV of Council resolution 2/3 of 21 June 1946:

International Committee of Scientific Management,

International Federation of Unions of Employees in Public and Civil Services.

International Society of Criminology.

International Temperance Union.

World Engineering Conference.

World Union for Progressive Judaism.

B

The Economic and Social Council,

Considering that the Council Committee on Non-Governmental Organizations feels unable to make recommendations concerning the following organizations at the present time, either because they have been recently organized or because further information is desired,

Decides that the applications of the following organizations will be reconsidered at a later date:

International Conference on the Principal High-tension Electric Systems (postponed pending further information)

International Union of Socialist Youth (postponed until the tenth session of the Council)

Orient Press International Federation (postponed until the tenth session of the Council)

Society of Comparative Legislation (postponed until the tenth session of the Council)

World Alliance for International Friendship through Religion (postponed until the eleventh session of the Council)

C

The Economic and Social Council

Decides to request the Transport and Communications Commission to advise the Council

¹ See document E/1390.

Commission internationale de la lutte contre le doryphore (*International Committee for Colorado Beetle Control*),

Institut de la nutrition de l'Amérique centrale et du Panama.

263 (IX). Rapport du Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales

Résolutions des 18 et 22 juillet 1949

Résolutions du 18 juillet 1949

A

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de son Comité chargé des organisations non gouvernementales¹ et décide que les organisations suivantes seront placées dans la catégorie visée au paragraphe 1 b) de la partie IV de la résolution 2/3 du Conseil, en date du 21 juin 1946:

Comité international de l'organisation scientifique,

Confédération internationale des fédérations de fonctionnaires et du personnel des services publics,

Société internationale de criminologie,

Union internationale contre l'alcoolisme,

Conférence technique mondiale,

World Union for Progressive Judaism.

B

Le Conseil économique et social,

Considérant que le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales ne s'estime pas en mesure de faire à présent des recommandations relatives aux organisations énumérées ci-dessous, soit parce qu'elles viennent seulement de s'organiser, soit parce qu'il serait souhaitable de posséder des renseignements plus détaillés,

Décide que l'examen des demandes présentées par les organisations ci-après sera repris ultérieurement:

Conférence internationale des grands réseaux électriques à haute tension (examen ajourné jusqu'à plus ample informé),

Union internationale de la jeunesse socialiste (examen ajourné jusqu'à la dixième session du Conseil),

Fédération internationale de la presse orientale (examen ajourné jusqu'à la dixième session du Conseil),

Société de législation comparée (examen ajourné jusqu'à la dixième session du Conseil),

Alliance universelle pour l'amitié internationale par la religion (examen ajourné jusqu'à la onzième session du Conseil).

C

Le Conseil économique et social

Décide d'inviter la Commission des transports et des communications à donner au Conseil

¹ Voir le document E/1390.

on the applications of the following organizations:

Inter-American Federation of Automobile Clubs,
International Road Federation,
Permanent International Bureau of Motor Manufacturers; and

Requests the Council Committee on Non-Governmental Organizations to consider the report of the Transport and Communications Commission and forward its recommendations to the Council.

D

The Economic and Social Council

Takes note of the recommendation of the Council Committee on Non-Governmental Organizations not to grant consultative status to certain organizations;¹ and

Decides not to grant consultative status to those organizations

E

The Economic and Social Council,

In the light of paragraph 8 of part I of Council resolution 2/3 of 21 June 1946, which reads as follows:

"National organizations should normally present their views through their respective Governments or through international non-governmental organizations to which they belong. It would not, save in exceptional cases, be appropriate to include national organizations which are affiliated to an international non-governmental organization covering the same subjects on an international basis. National organizations, however, may be included in the list after consultation with the Member State concerned if they cover a field which is not covered by any international organization or have special experience upon which the Council wishes to draw"

and upon the recommendation of the national Government concerned,

Decides that the following national organization be placed in the category referred to in paragraph 1 (b) of part IV of Council resolution 2/3 of 21 June 1946:

Indian Council of World Affairs (India).

F

HANDBOOK OF NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS

Resolution of 22 July 1949

The Economic and Social Council,

Taking note of the intention of the Secretary-General to publish a handbook of non-governmental organizations and of the preparatory work already undertaken,

¹ These organizations are listed in the annex and in the last paragraph of part II of the report of the Committee (E/1390).

son avis sur les demandes formulées par les organisations suivantes:

Fédération interaméricaine des Automobile Clubs,
International Road Federation,
Bureau permanent international des constructeurs d'automobiles; et

Invite le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales à examiner le rapport de la Commission des transports et des communications et à faire parvenir ses recommandations au Conseil.

D

Le Conseil économique et social

Prend acte de ce que le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales recommande de ne pas accorder le statut consultatif à certaines organisations¹;

Décide de ne pas accorder le statut consultatif à ces organisations.

E

Le Conseil économique et social

Etant donné le paragraphe 8 de la partie I de la résolution 2/3 du Conseil, en date du 21 juin 1946, ainsi conçu:

« En règle générale, les organisations nationales devraient faire connaître leur manière de voir par l'intermédiaire soit de leurs Gouvernements respectifs, soit des organisations non gouvernementales internationales auxquelles elles sont affiliées. Sauf dans des cas exceptionnels, les organisations nationales faisant partie d'une organisation internationale non gouvernementale qui s'occupe des mêmes questions sur le plan international, ne pourront pas être inscrites sur cette liste. Toutefois, les organisations nationales couvrant un domaine qui n'est du ressort d'aucune organisation internationale ou possédant une expérience particulière que le Conseil est désireux d'utiliser pourront, après consultation avec l'Etat Membre intéressé, figurer sur cette liste ».

et sur la recommandation du Gouvernement national intéressé,

Décide que l'organisation nationale suivante sera placée dans la catégorie visée au paragraphe 1 b) de la partie IV de la résolution 2/3 du Conseil, en date du 21 juin 1946:

Indian Council of World Affairs (Inde).

F

RÉPERTOIRE DES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES

Résolution du 22 juillet 1949

Le Conseil économique et social,

Prenant acte de l'intention exprimée par le Secrétaire général de publier un répertoire des organisations non gouvernementales, ainsi que des travaux préparatoires déjà entrepris à cet effet,

¹ Ces organisations sont énumérées à l'annexe et au dernier paragraphe de la partie II du rapport du Comité (E/1390).

Requests the Secretary-General to postpone publication of the handbook and to submit to the next session of the Council detailed plans regarding the possible scope and content of such a handbook, together with a statement of the financial implications of the project.

264 (IX). Calendar of conferences in 1950

Resolutions of 12 August 1949

A

The Economic and Social Council,

In pursuance of rules 2 and 6 of its rules of procedure, and rules 1, 2 and 3 of the rules of procedure of functional commissions,

Decides that its tenth and eleventh sessions should commence on 7 February and 3 July 1950 respectively, and that the eleventh session should be held in Geneva;

Decides that its functional commissions and their sub-commissions should each hold one session in 1950; that the sixth session of the Commission on Human Rights should be held in Geneva; and that the fourth session of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press should be held in Montevideo, it being understood that the costs thereby incurred by the United Nations will not exceed those which would be incurred if the session were held at headquarters

Expresses its appreciation of the offer of the Government of Uruguay to invite the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press to hold its next session at Montevideo;

Decides that its regional economic commissions should each hold one session in 1950;

Expresses its general approval of the calendar of conferences submitted by the Secretary-General, as amended during the ninth session of the Council;¹ and

Authorizes the Secretary-General, after consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings, to make necessary adjustments in the calendar of conferences.

B

The Economic and Social Council

Recommends that regional economic commissions should aim at adjusting their programmes so that the sessions of the commissions take place before the session of the Council immediately preceding the regular session of the General Assembly.

¹ See Annex to this resolution.

Prie le Secrétaire général de surseoir à la publication de ce répertoire et de soumettre à la prochaine session du Conseil des plans détaillés concernant l'étendue et le contenu éventuels du répertoire envisagé, ainsi qu'une estimation des incidences financières de ce projet.

264 (IX). Calendrier des conférences pour 1950

Résolutions du 12 août 1949

A

Le Conseil économique et social,

En application des articles 2 et 6 de son règlement intérieur, et des articles 1, 2 et 3 du règlement intérieur des commissions techniques,

Décide que ses dixième et onzième sessions commenceront respectivement le 7 février et le 3 juillet 1950, et que sa onzième session se tiendra à Genève;

Décide que ses commissions techniques et leurs sous-commissions devront tenir chacune une seule session en 1950; que la sixième session de la Commission des droits de l'homme devra avoir lieu à Genève; et que la quatrième session de la Sous-Commission sur la liberté de l'information et de la presse devra se tenir à Montevideo, sous réserve que les frais assumés de ce fait par les Nations Unies ne dépassent pas ceux qu'elles assumeraient si la session était tenue au siège;

Est très sensible à l'offre faite par le Gouvernement de l'Uruguay d'inviter la Sous-Commission sur la liberté de l'information et de la presse à tenir sa prochaine session à Montevideo;

Décide que ses commissions économiques régionales tiendront chacune une seule session en 1950.

Exprime son approbation d'ensemble du calendrier des conférences présenté par le Secrétaire général, tel qu'il a été modifié lors de la neuvième session du Conseil¹; et

Autorise le Secrétaire général, après consultation avec le Comité provisoire du calendrier des séances, à apporter les modifications nécessaires au calendrier des conférences.

B

Le Conseil économique et social

Recommande que les commissions économiques régionales s'efforcent d'établir leurs programmes de telle manière que les sessions de ces commissions aient lieu avant celle des sessions du Conseil qui précède immédiatement la session ordinaire de l'Assemblée générale.

¹ Voir Annexe à la présente résolution.